
Mission Afrikas Repræsentantskabsmøde  

Lørdag den 9.september 2023  

Diakonhøjskolen, Lyseng allé 15, 8270 Højbjerg 

kl. 09.30-11.45 

 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 
a. Henrik Kierulf Trans valgt 
b. Mødet er ikke varslet korrekt i henhold til vedtægternes §16. 

Hjemmeside er ikke opdateret rettidigt med endelig 
dagsorden og bilag i juni som angivet, men 14.august 2023. 
Medlemmer i Mission Afrika har modtaget materialet rettidigt. 

c. Derudover er valg af medlemmer til bestyrelsen ikke varslet 
korrekt iht §15, da Ida Jessen Friis ikke er nævnt som 
værende på valg i Magazin #1 2023. Ingen af de to forhold har 
tilsidesat den demokratiske proces. 

d. Med udgangspunkt i at der ikke var indvendinger imod dette, 
erklæres mødet lovligt og dermed beslutningsdygtig. 

2. Valg af referent og stemmetællere 
a. Tinne Hornstrup valgt som referent 
b. Kristine Ballentyne og Morten Josefsen valgt som 

stemmetællere 
3. Fremlæggelse og drøftelse af beretninger til godkendelse 

a. Mie Skak Johanson: Efter Corona kom krigen i Ukraine. Det 
har påvirket MAs arbejde: mindre gaveindtægter, stigende 
udgifter. Politisk uro i Vest Afrika. Nye ledende medarbejdere. 
Derfor et udfordrende år. Derfor behov for fødderne på 
klippen. Vi holder fast i vores tro og vores partnere. Glad for 
arbejdet i projektgrupperne. 

b. Jørn Blohm Knudsen: Baglandet skal gøres større. Derfor er 
der planlagt mange møder rundt i landet i regi af folkekirken, 
IM og LM. Stor udskiftning i staben med få ”gamle” tilbage. 
Det koster både på økonomi og viden. Vore missionærer i dag 
er missionærer fra Cameroun som arbejder i Mali og som vi 
har personale ansvar for. 
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c. Per 1.januar flytter kontoret til Viadukt vej 1, Viby, hvor der er 
både kontorer og lagerplads til genbrugsafdelingen. 

d. Bemærkninger: Møderejser gerne med afrikaner. Uddybning af 
”vore missionærer”. Uddybning af flytning af kontoret. 

e. Beretningen godkendt. 
4. Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab til godkendelse 

a. Stig Lilleør gennemgik det udsendte årsregnskab. Årets 
resultat et underskud på 2.424.910 kr. 

b. Genbrug er også mission. Af omsætningen på 30.000.000 kr.  
går kun de 7.000.000 til Afrika. Omstrukturering af 
regnskabsfremstillingen. Sværere er generere penge i 
genbrugsbutikkerne. Anne-Line Dufri: man er i gang med at 
forhandle udgifter til husleje ned. 

c. Regnskabet godkendt. 
5.  Indkomne forslag 

a. Vedtægtsændringer: forslaget fremlagt sidste år er blevet 
gennemarbejdet af forslagsstillerne og sekretariatet og 
adopteret af bestyrelsen.  

b. Formålet med ændringen er, at grupper kan være 
medlemmer. 

c. Der stemmes om den samlede tekst. 
d. Forslaget vedtages med 56 stemmer for ud af 61 afgivne.  

 
6. Fremlæggelse af handleplan og budgetovervejelser 

a. I 2024 satses på nyt bagland, bedre kommunikation også 
digital og bedre kontakt til dansk kirke liv. 

b. ADB-Sierra Leone fases ud, ELS-Senegal opstartes, styrkelse 
af samarbejdet med øvrige partnere. 

c. Genbrug(MAG): udflytning til Viaduktvej, nye 
forretningsmodeller, 40-års jubilæum for MAG 2024. 

d. Anders Bjørnkær: Logistik center er nyt, en investering i øget 
omsætning i genbrugsbutikkerne. 

e. Hvad sker der i CAR? Anders Bjørnkær: der har været 
korruption, men en ny ledelse har taget hånd om det og 
udviklingen er positiv. 

f. Styrkelse af relation til LCCN: hvordan skal det ske? Mie Skak 
Johanson og Jørn Blohm Knudsen: styrkelse af samarbejdet 
med LCCN foregår ved dialog og gensidige besøg, så vidt det 
er muligt. 
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g. De skriftlige beretninger nævner fulani konvertitter. Kan det 
bevirke genoptagelse af medlemskab i JCAMWA? Tore Eklund: 
”Fulaner” er både muslimer og fulanere. JCAMWA eksisterer 
ikke mere.  

7. Hvor går vejen går vejen for fremtidens mission? Drøftelse af Joint 
Mission 

a. Jørn Blohm Knudsen: Joint mission: to spor fremad:  
1) Partnerskaber: samarbejde med en kirke,  
2) Joint Mission: sammen med en partner driver vi 

mission i et 3.land om pionermission mellem 
minimum 3 partnere.  

3) Joint Mission udgør i dag ca. 20% af budgettet  
b. MA som katalysator? At være katalysator: dem der kalder på 

mission, dele erfaring, mission. MA som ”bedsteforældre”.  
c. Mali viser at Joint Mission har været godt for alle.  
d. Husk forbønnen. 

8. Fastsættelse af medlemskontingent  
a. Uændret kontingent 200 kr. For unge under 25 år 75 kr. 
b. For grupper: 1000 kr. per år 

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
a. Ida Jessen Friis og Jens Henrik Kristiansen er på valg. Begge 

er genvalgt. 
b. Kun en suppleant er opstillet: Niels Iver Juul valgt 

10. Eventuelt 
a. Savner 50+ volontørerne 
b. 50% udskiftning i staben det sidste år: er der 

overensstemmelse mellem kulturen i staben og i baglandet? 
Bestyrelsen er er opmærksom på problematikken 

c. Anders Bjørnkær angående MAG: der er planer om investering 
for at fremme omsætningen på sigt. 

 

Dirigent      Referent 

 

     

Henrik Kierulf Trans    Tinne Hornstrup 

Ad
do

 S
ig

n 
id

en
tif

ik
at

io
ns

nu
m

m
er

: f
aa

0d
1e

7-
ae

41
-4

70
4-

a7
90

-c
97

3a
ea

df
1c

2



Underskrifterne i dette dokument er juridisk bindende. Dokumentet er underskrevet med Addo Sign sikker digital underskrift.
Underskrivers identitet er fysisk registreret i det elektroniske PDF dokument og vist herunder.

Dokumentet er underskrevet digitalt med Addo Sign sikker 
signeringsservice. Signeringsbeviserne i dokumentet er sikret og valideret 
ved anvendelse af den matematiske hashværdi af det orginale dokument. 

Dokumentet er låst for ændringer og tidsstemplet med et certifikat fra en 
betroet tredjepart. Alle kryptografiske signeringsbeviser er indlejret i PDF 
dokumentet, i tilfælde af de skal anvendes til validering i fremtiden.

Sådan verificeres dokumentets ægthed
Dokumentet er beskyttet med Adobe CDS certifikat. Når dokumentet 
åbnes i Adobe Reader, vil det fremstå som være underskrevet med Addo 
Sign signeringsservice.

Underskrivere

Henrik Kierulf Trans
64e35647-e283-4a5c-99a2-2edd540c0cda 11-09-2023 07:51

Maren Kathrine Hornstrup
e2198313-d9be-4b2f-a616-52f3ae8063e6 11-09-2023 15:58

Anne Mie Arndt Skak Johanson
0a71eba4-5f5c-47c1-9de6-3043121c7799 14-09-2023 15:21

Dokumenter i transaktionen

Referat - Mission Afrikas Repræsentantskabsmøde 2023.pdf Nærværende dokument





Mission Afrikas Repræsentantskabsmøde  


Lørdag den 9.september 2023  


Diakonhøjskolen, Lyseng allé 15, 8270 Højbjerg 


kl. 09.30-11.45 


 


Dagsorden: 


1. Valg af dirigent 
a. Henrik Kierulf Trans valgt 
b. Mødet er ikke varslet korrekt i henhold til vedtægternes §16. 


Hjemmeside er ikke opdateret rettidigt med endelig 
dagsorden og bilag i juni som angivet, men 14.august 2023. 
Medlemmer i Mission Afrika har modtaget materialet rettidigt. 


c. Derudover er valg af medlemmer til bestyrelsen ikke varslet 
korrekt iht §15, da Ida Jessen Friis ikke er nævnt som 
værende på valg i Magazin #1 2023. Ingen af de to forhold har 
tilsidesat den demokratiske proces. 


d. Med udgangspunkt i at der ikke var indvendinger imod dette, 
erklæres mødet lovligt og dermed beslutningsdygtig. 


2. Valg af referent og stemmetællere 
a. Tinne Hornstrup valgt som referent 
b. Kristine Ballentyne og Morten Josefsen valgt som 


stemmetællere 
3. Fremlæggelse og drøftelse af beretninger til godkendelse 


a. Mie Skak Johanson: Efter Corona kom krigen i Ukraine. Det 
har påvirket MAs arbejde: mindre gaveindtægter, stigende 
udgifter. Politisk uro i Vest Afrika. Nye ledende medarbejdere. 
Derfor et udfordrende år. Derfor behov for fødderne på 
klippen. Vi holder fast i vores tro og vores partnere. Glad for 
arbejdet i projektgrupperne. 


b. Jørn Blohm Knudsen: Baglandet skal gøres større. Derfor er 
der planlagt mange møder rundt i landet i regi af folkekirken, 
IM og LM. Stor udskiftning i staben med få ”gamle” tilbage. 
Det koster både på økonomi og viden. Vore missionærer i dag 
er missionærer fra Cameroun som arbejder i Mali og som vi 
har personale ansvar for. 







c. Per 1.januar flytter kontoret til Viadukt vej 1, Viby, hvor der er 
både kontorer og lagerplads til genbrugsafdelingen. 


d. Bemærkninger: Møderejser gerne med afrikaner. Uddybning af 
”vore missionærer”. Uddybning af flytning af kontoret. 


e. Beretningen godkendt. 
4. Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab til godkendelse 


a. Stig Lilleør gennemgik det udsendte årsregnskab. Årets 
resultat et underskud på 2.424.910 kr. 


b. Genbrug er også mission. Af omsætningen på 30.000.000 kr.  
går kun de 7.000.000 til Afrika. Omstrukturering af 
regnskabsfremstillingen. Sværere er generere penge i 
genbrugsbutikkerne. Anne-Line Dufri: man er i gang med at 
forhandle udgifter til husleje ned. 


c. Regnskabet godkendt. 
5.  Indkomne forslag 


a. Vedtægtsændringer: forslaget fremlagt sidste år er blevet 
gennemarbejdet af forslagsstillerne og sekretariatet og 
adopteret af bestyrelsen.  


b. Formålet med ændringen er, at grupper kan være 
medlemmer. 


c. Der stemmes om den samlede tekst. 
d. Forslaget vedtages med 56 stemmer for ud af 61 afgivne.  


 
6. Fremlæggelse af handleplan og budgetovervejelser 


a. I 2024 satses på nyt bagland, bedre kommunikation også 
digital og bedre kontakt til dansk kirke liv. 


b. ADB-Sierra Leone fases ud, ELS-Senegal opstartes, styrkelse 
af samarbejdet med øvrige partnere. 


c. Genbrug(MAG): udflytning til Viaduktvej, nye 
forretningsmodeller, 40-års jubilæum for MAG 2024. 


d. Anders Bjørnkær: Logistik center er nyt, en investering i øget 
omsætning i genbrugsbutikkerne. 


e. Hvad sker der i CAR? Anders Bjørnkær: der har været 
korruption, men en ny ledelse har taget hånd om det og 
udviklingen er positiv. 


f. Styrkelse af relation til LCCN: hvordan skal det ske? Mie Skak 
Johanson og Jørn Blohm Knudsen: styrkelse af samarbejdet 
med LCCN foregår ved dialog og gensidige besøg, så vidt det 
er muligt. 







g. De skriftlige beretninger nævner fulani konvertitter. Kan det 
bevirke genoptagelse af medlemskab i JCAMWA? Tore Eklund: 
”Fulaner” er både muslimer og fulanere. JCAMWA eksisterer 
ikke mere.  


7. Hvor går vejen går vejen for fremtidens mission? Drøftelse af Joint 
Mission 


a. Jørn Blohm Knudsen: Joint mission: to spor fremad:  
1) Partnerskaber: samarbejde med en kirke,  
2) Joint Mission: sammen med en partner driver vi 


mission i et 3.land om pionermission mellem 
minimum 3 partnere.  


3) Joint Mission udgør i dag ca. 20% af budgettet  
b. MA som katalysator? At være katalysator: dem der kalder på 


mission, dele erfaring, mission. MA som ”bedsteforældre”.  
c. Mali viser at Joint Mission har været godt for alle.  
d. Husk forbønnen. 


8. Fastsættelse af medlemskontingent  
a. Uændret kontingent 200 kr. For unge under 25 år 75 kr. 
b. For grupper: 1000 kr. per år 


9. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
a. Ida Jessen Friis og Jens Henrik Kristiansen er på valg. Begge 


er genvalgt. 
b. Kun en suppleant er opstillet: Niels Iver Juul valgt 


10. Eventuelt 
a. Savner 50+ volontørerne 
b. 50% udskiftning i staben det sidste år: er der 


overensstemmelse mellem kulturen i staben og i baglandet? 
Bestyrelsen er er opmærksom på problematikken 


c. Anders Bjørnkær angående MAG: der er planer om investering 
for at fremme omsætningen på sigt. 


 


Dirigent      Referent 


 


     


Henrik Kierulf Trans    Tinne Hornstrup 
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